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Närvarande ledamöter 

Louise Lindström, Förbundet för Delaktighet, 

Handlingskraft, Rörelsefrihet (DHR) – 

Stockholmsavdelningen – vice ordförande 

 

Monicka Zachari, SRF – Synskadades riksförbund 

Stockholms stad  

 

Gunilla Jarehult, Neuroförbundet Stockholm 

(Funktionsrätt Stockholms stad)  

 

 

Ej närvarande 

Gustav Rehnby, IFS – Intresseföreningen för personer 

med schizofreni och liknande psykoser, Steg För Steg/CS 

(Funktionsrätt Stockholms stad) – ordförande 

 

Kirsi Leijonmarck, Reumatikerföreningen Stockholm 

(Funktionsrätt Stockholms stad) 

 

Erik Edlund, FUB Stockholm – För barn, unga och vuxna 

med utvecklingsstörning (Funktionsrätt Stockholms stad) 

 

 

I tjänsten närvarande 

Clara Glipe, sekreterare 

 

 

Tidpunkt 

2019-09-18 möte 6/2019, kl. 15.00-16:30 
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Protokollet justerat  

 

Datum …………….   

 

 

   

Louise Lindström  Monicka Zachari 

justerat via mail  justerat via mail 

 

 

 

§ 1 

Ordförande öppnar mötet 
Rådets vice ordförande Louise Lindström öppnade mötet 

och hälsade deltagarna välkomna.  

 

Clara Glipe som är rådets nya sekreterare presenterade 

sig. 

  

§ 2 

Val av justerare 

Monicka Zachari valdes att justera mötets protokoll.  

 

§ 3 

Godkännande av dagordning 
Följande övriga frågor anmäldes:  

 

A. Vilka funktionärer kommer att närvara i tjänsten 

under rådens kommande sammanträden. En 

chefsperson efterfrågas utöver sekreterarskapet. 

B. Uppdatering av rådets broschyr så att den blir mer 

tillgänglig för personer med funktionsnedsättning 

C. Problem med stadens nya ärendehanteringssystem 

eDok har orsakat att nämndens handlingar 

publicerats senare än tidplan 

D. Den stadsgemensamma Översynen över 

funktionshindersråden 

E. Rådets möjlighet att ta del av protokollen från 

kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor 

 

Dagordningen godkändes.  



 

 

 

 Protokoll 

Sida 3 (7)  

Norrmalms råd för funktionshinderfrågor  

2019-09-18 möte 6 

 

§ 4 

Föregående mötes protokoll 

Föregående mötes protokoll lades till handlingarna. 

 

§ 5 

Ärenden till stadsdelsnämndens sammanträde 

Clara Glipe gick igenom föredragningslistan till 

stadsdelsnämndens sammanträde den 26 september.  

 

Rådet önskade yttra sig i följande ärenden: 

 

A. Medborgarförslag om att begränsa grillandet i 

stadsdelsområdets parker 

Rådet har tagit del av ärendet och lyfte fram 

betydelsen att det ska vara enkelt för alla att tömma 

avfall med hjälp av enhandsfattning oavsett om det 

gäller grillavfall eller annat sopavfall. Till exempel 

är det svårt för funktionsnedsatta att tömma 

sopavfall i Vanadislunden.  

 

B. Tertialrapport 2 2019 för Norrmalms 

stadsdelsnämnd 

Rådet har tagit del av ärendet och lyfte fram att 

rapporten i sin helhet har (stora) brister utifrån en 

tillgänglighetssynpunkt. Rapporten är utformad så 

att personer som använder talsyntes eller är 

färgblinda inte kan ta del av materialet fullt ut då de 

mätbara målen, som markeras i färgerna, rött grönt 

och gult, inte går att avläsa. 

 

C. Övergång till digital huvudakt inom 

socialtjänsten, överförmyndarverksamhet och 

kommunal hälso- och sjukvård 

Rådet har tagit del av ärendet och framhävde 

betydelsen av att det nya digitala systemet som ska 

ersätta personakter är tillgängligt för personer med 

funktionsnedsättning. Staden behöver beakta 

funktionshinderperspektivet vid upphandling av 

systemet. 
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D. Regional överenskommelse om samverkan vid 

utskrivning från sluten hälso- och sjukvård i 

Stockholms län 

Rådet har tagit del av ärendet och välkomnade att 

en överenskommelsen upprättas mellan Region 

Stockholm och länets kommuner på området. Rådet 

lyfte frågan om det är möjligt för den utskrivna 

personen att ta del av den information som delas 

mellan landsting och kommun i samband med 

utskrivningsprocessen. 

 

E. Handlingsplan för minskad spridning av 

mikroplast  

Rådet har tagit del av ärendet och belyste vikten av 

att alla miljöstationer är tillgängliga för 

funktionsnedsatta personer så att de också ges 

möjlighet att bidra till minskad nedskräpning i 

staden.  

 

F. Departementsskrivelsen Långsiktighet och 

stadga i arbetet framåt - en myndighet för 

romska frågor (Ds 2019:15)  

Rådet har tagit del av ärendet och konstaterade att 

minoriteten romer är en utsatt grupp i samhället. 

Rådet instämmer i förvaltningens förslag till 

remissyttrande.  

 

G. Serveringstillstånd för Bistro Rigoletto och H) 

serveringstillstånd för Mr Voon  

Rådet har tagit del av ärendena och tog upp 

betydelsen av att restaurangers uteserveringar i 

allmänhet ska vara tillgängliga och användbara för 

personer med olika funktionsvariationer.  

Det ska även vara möjligt för funktionsnedsatta 

personer att kunna passera uteserveringar som är 

placerade i anslutning till trottoarer. Staden ska 

säkerställa utrymme så att det går bra att passera 

med rullstol, ledarhundsekipage och barnvagnar. 
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§ 6  

Synpunkter på remisser 

A. Revidering av Stockholms stads vision 2040 

Rådet har tagit del av remissen och konstaterade att 

Visionen inte belyser funktionshinderaspekten 

specifikt utan att den är skriven utifrån att 

Stockholm som ska vara tillgänglig för alla. En mer 

specifik beskrivning av på vilket sätt staden ska var 

tillgänglig för alla efterfrågas. Visionen upplevs 

som svårläst och är inte i sin utformning, design 

och typsnitt inte ett tillgänglig dokument för 

personer med funktionsnedsättning. Visionen ska 

vara tillgängligt för alla i olika media. 

Rådet efterfrågade även en tydligare beskrivning av 

hur de olika målformuleringarna i Visionen ska 

realiseras, säkerställas och följas upp. 

 

B. Revidering av Stockholms stads 

näringslivspolicy 

Rådet har tagit del av remissen och efterfrågade en 

beskrivning av hur policyn kan medverka till att 

funktionsnedsatta personer, som befinner sig längst 

ifrån arbetsmarknaden och näringslivet, kan dra 

nytta av policyn. Tillgänglighetsbegreppet som 

används i policyn behöver konkretiseras.  

 

I allmänhet är det viktigt att företagare i staden kan 

kommunicera med stadens invånare oavsett om de 

har en funktionsnedsättning eller inte.   

 

§ 7 

Höstens möten 

Rådets beslutar att godkänna följande sammanträdesdagar 

inför hösten;  

 

16 oktober men 15 oktober 

12 november (tisdag) 

11 december 

 

Sammanträdet startar kl. startar kl. 15:00 med förmöte kl. 

14:15. 
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§ 8 

Övriga frågor 

A. Rådet efterfrågade ett närmare chefsstöd och 

medverkan vid varje rådssammanträde, utöver 

sekreteraren och tog med sig frågan till 

förvaltningen. 

 

B. Rådet uttryckte en önskan om att få ta del av 

protokollen från kommunstyrelsens råd för 

funktionshinderfrågor. Sekreteraren tog med sig 

frågan till förvaltningen. 

 

C. Rådets lyfte fram ett behov av att behov av förbättra 

broschyren när det gäller tryck, typsnitt och 

kartbild. Sekreteraren tar med sig frågan. 

 

Sekreteraren informerade om följande; 

 

D. På grund av tekniskt fel i det nya 

ärendehanteringssystemet eDok har inte nämndens 

kallelse och ärenden publicerats enligt tidplan. 

Detta försvårade även möjligheten för rådet att ta 

del av nämndens ärenden. Systemfelet har drabbat 

hela Stockholms stad och förvaltningen hoppas att 

felet åtgärdas inom kort.  

 

E. På nämndens sammanträde 26 september kommer 

Leonore Nyström utses till ny ledamot i rådet. 

Leonore företräder HSO och har 

Huvudvärksföreningen Stockholm som 

hemmaförening.  

 

F. Ordförande Gustav Rehnbys avsägelse i rådet har 

inkommit och behandlas vid nämndens 

sammanträde i oktober.  
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G. Skrivelse från HSO har inkommit angående rådens 

engagemang i boendeplan 2019-2023 för särskilt 

boende för personer med funktionsnedsättning 

enligt SoL och LSS har inkommit till rådets 

ledamöter för kännedom. Skrivelsen har sänts ut till 

rådet.  

 

H. En stadsövergripande översyn av 

funktionshindersrådens roll och funktion pågår. 

Förvaltningen avser återkomma i frågan och 

inväntar en återkoppling efter de dialoger som förts 

med rådsrepresentanter samt berörda tjänstemän 

från hela staden. 

 

§ 8 

Mötets avslutande/nästa möte 

Vice ordförande avslutade mötet. Nästa möte äger rum 

den 16 oktober.   


